
 
 
 
 
 
6/2013.(VII.29.) ÖKT. 
 
 
 
 
 
Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2013. július hó 29. napján 
megtartott rendkívüli ülésének jegyzőkönyve. 
 
 
 
 
Napirend: 

1./ Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Matuszka Antal polgármester 

 
2./ Óvodavezetői pályázat elbírálása 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 

 
3./ Óvodai nevelési év indításával kapcsolatos döntések meghozatala 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 
  
4./ Döntés Homokhát Eurointegráció Nonprofit Közhasznú Kft-ben lévő 

önkormányzati üzletrész eladásáról 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 
5./ Előterjesztések 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 
                          Gárgyán István jegyző 
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J e g y z ő k ö n y v 
 
 
mely, a Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2013. július hó 29. 
napján megtartott rendkívüli ülésén került felvételre. 
 
Az ülés helye:  Polgármesteri Hivatal nagyterme 
   Zákányszék, Lengyel tér 7. 
 
Jelen vannak: Matuszka Antal polgármester 

 Adamik István, Csóti József László, Fodor János, Kazi Péter 
alpolgármester, Papp László, Sas Györgyné képviselők  

 
Meghívottként tanácskozási joggal jelen van: 
   Gárgyán István jegyző 
   Liebhaber Gáborné intézményvezető (pályázó) 
   Tarsoly Edéné intézményvezető 
      
Jegyzőkönyvvezető: Tanács Gábor 
 
 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Köszönti a megjelenteket, a Képviselő-testület tagjait és a meghívottakat. 
 
Megállapítja, hogy a Képviselő-testület tagjai határozatképes számban vannak jelen.  
A megválasztott polgármester és a megjelent 6 képviselő, összesen 7 fő. 
 
Javaslatot teszek az ülés napirendjére.  
 
Van-e valakinek más javaslata? 
 
Aki elfogadja a napirendre tett javaslatomat, az kérem szavazzon. 
 
A Képviselő-testület a polgármester javaslatát 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
egyhangúlag elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
 
105/2013.(VII.29.) Kt. határozat 
Tárgy:  Napirend megállapítása 
 

H a t á r o z a t 
 
 

Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendes ülés napirendjét az 
alábbiak szerint állapítja meg: 
 
 

1./ Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Matuszka Antal polgármester 
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2./ Óvodavezetői pályázat elbírálása 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 

 
3./ Óvodai nevelési év indításával kapcsolatos döntések meghozatala 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 
  
4./ Döntés Homokhát Eurointegráció Nonprofit Közhasznú Kft-ben lévő 

önkormányzati üzletrész eladásáról 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 
5./ Előterjesztések 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 
                          Gárgyán István jegyző 

 
 
 
 
  
1./ Napirendi pont:  

Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 (Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 

 
Matuszka Antal polgármester: 
A Képviselő-testület egy hitelfelvétellel kapcsolatosan tájékoztatást kért az elkülönített 
bérlakás számlán lévő összeg esetleges felhasználási lehetőségeiről. Arról van szó, hogy 
amint azt korábban már jeleztem, folyószámla hitel felvételére lesz szükség az önkormányzat 
likviditásának megőrzése miatt, illetve egy nyertes Leaderes pályázat önrészének 
biztosításához felhalmozási célú hitel felvétele lesz indokolt. A Képviselő-testület az előző 
ülésen úgy határozott, hogy a részletes banki ajánlat ismeretében hatalmazza csak fel a 
polgármestert a hitelszerződés aláírására, valamint felmerült az elkülönített költségalapú 
bérlakás számlán lévő összeg felhasználási lehetőségeinek vizsgálata valamelyik hitel 
kiváltása érdekében. Elmondanám, hogy ezen a számlán 10.038.013 Ft van jelenleg. Van egy 
szabály, hogy ez az összeg csak és kizárólag bérlakás jellegű beruházáshoz használható fel, 
illetve ezzel kapcsolatos költségek fedezésére szolgál. A fennmaradó, fel nem használt 
összegnek minden év utolsó napján ezen az elkülönített számlán kell lenni. Ez a bérlakásokkal 
kapcsolatos pályázat egyik feltétele volt, mely pályázatnak úgy tudom 25 év a fenntartási 
kötelezettséggel terhelt ideje. Azt gondolom ezek alapján, hogy nem célszerű ehhez az 
összeghez hozzányúlni az említett okok miatt. Ami a hitelt illeti, a tárgyalások megkezdődtek 
a Pillér Takarékszövetkezettel, azonban a végleges, részletes ajánlat még nem készült el. 
Pillanatnyilag az állami hozzájárulás számlán több, mint 7 mó Ft-ja van az önkormányzatnak. 
Az első félév végén arról tájékoztattak a pénzügyes kollégák, hogy júliusra likvid problémák 
merülhetnek fel az önkormányzatnál, amire ezidáig nem került sor szerencsére valamilyen 
oknál fogva. Iparűzési adó kapcsán kapott vissza pénzösszeget az önkormányzat az 
államkincstártól, ez is hozzájárulhatott ahhoz, hogy idáig nem merültek fel likviditási 
problémák. Jelenleg nem égető a probléma, így csak a pontos részletek, a pontos ajánlat 
ismeretében kerül a téma újra a testület elé. Pillanatnyilag itt tartunk. Az önkormányzat 
pénzügyi helyzete nem mondható rossznak. A félévi kiadási teljesítés az előirányzathoz 
képest a zárolások miatt alacsony, nem haladta meg sehol a 40 %-ot sem. 
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Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, további hozzászólás nem merült fel. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Aki a határozati javaslattal egyetért, az kérem kézfelnyújtással jelezze. 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
106/2013.(VII.29.) Kt. határozat 
Tárgy:  beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról. 
 

H a t á r o z a t 
 
Zákányszék község Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

elfogadta a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatást. 
 
Határozatról értesítést kap: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
3./ Irattár 

 
 
 
 
 
 
 
2./ Napirendi pont:  

Óvodavezetői pályázat elbírálása 
 Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 (Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 

 
 
Matuszka Antal polgármester: 
A Képviselő-testület pályázatot írt ki a Zákányszéki Manó-kert Óvoda és Bölcsőde 
óvodavezetői feladatainak ellátására. Ezt a megfelelő helyeken megjelentettük és a felhívásra 
egy pályázat érkezett, Liebhaber Gáborné pályázata. A pályázó írásban hozzájárult ahhoz, 
hogy a testület nyílt ülésen tárgyalja meg pályázatának elbírálását. A pályázó a meghatározott 
dokumentumokat benyújtotta, a pályázat a formai és tartalmi követelményeknek megfelel, a 
megfelelő mellékleteket is tartalmazza. A jogszabályban előírt testületekkel 
véleményeztetésre került a pályázat. A szülői munkaközösség egyhangúlag támogatta a 
vezetői programot, a nevelői testület egyhangúlag támogatta a vezetői programot az 
alkalmazotti közösség szintén támogatta a pályázatot. Összegezve: A véleményezésre 
jogosultak Liebhaber Gáborné óvodavezetői megbízását támogatják. A pályázati eljárás során 
a jogszabályi előírásoknak megfelelően minden véleményezésre jogosult véleményt 
nyilvánított, erről írásban nyilatkozott. Az összes véleményező a rendelkezésre álló 30 napos 
véleményezési határidőn belül élt jogosultságával. A magasabb vezetői, valamint a vezetői 
megbízás jogszabályában megjelölt, legfeljebb 5 évig terjedő határozott időre szól. A 
megbízott magasabb vezető alapilletményét, vezetői pótlékát a közalkalmazottak jogállásáról 
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szóló 1992. évi XXXIII. törvény, valamint a Kjt. végrehajtásáról szóló 138/1992. (X.8.) 
Kormányrendelet alapján kell meghatározni. A közalkalmazotti garantált illetmény mellett 
javaslom a pótlékalap mértékét 250 % -ban megállapítani. A fentiek alapján javaslom, hogy 
Liebhaber Gáborné pályázó 2013. augusztus 01. napjától 2018. július 31. napjáig kerüljön 
megbízásra a Zákányszéki Manó-kert Óvoda és Bölcsőde óvodavezetői feladatainak 
ellátásával. Megkérdezem a pályázót kívánja-e kiegészíteni az előterjesztést. 
 
Liebhaber Gáborné pályázó: 
Úgy gondolom sok mindent beleírtam a pályázatba. Esetleg, amit hozzáfűzhetek az elmúlt 15 
év alatt is igyekeztem a településnek és a fenntartónak eleget tenni. Ez a célom ez után is, 
amennyiben lehetőséget kapok rá, viszont a lehetőségek most egy kicsit megváltoztak. A 
köznevelési törvény hatályba lépésével nagyon sok olyan rendelkezés lépett életbe, ami érinti 
az óvoda működését. Gondolom mindenki tudja, hogy az intézmény áll egy kötelező 
feladatellátásból, ami az óvodai nevelés és a gyermekétkeztetés biztosítása, utóbbi vonatkozik 
óvodásokra és iskolásokra egyaránt, illetve nem kötelező feladatként működik a bölcsődei 
ellátás biztosítása. 2 évvel ezelőtt azért törekedtünk arra, hogy ezt sikerüljön beindítani, mert 
akkoriban kicsit alacsonyabb volt a gyermeklétszám és a felhasznált energia ugyanúgy 
fogyott, gondoltuk, hogy a viszonylag kihasználatlan, kis, rentábilis ráfordítással szolgálják a 
települést. Úgy gondolom, hogy a beindított egy csoport jól működik és 12 – 13 család 
számára biztosítja, hogy az anyukák visszatérhessenek a munka világába. Az óvodai nevelést 
a kezdeti négy csoport után már két éve három csoportban teljesítjük. Ez azt jelenti, hogy a 
három gyermek csoport reggeltől délutánig működik, tehát ez egy lépcsőzetes nyitással és 
lépcsőzetes zárással kerül megoldásra. Mivel törvényi előírás, hogy nyitástól zárásig 
óvodapedagógus felügyelje a gyerekeket így a reggeli gyülekezés összevont csoportban indul 
és ahogy érkeznek a gyerekek fél 8 körül, úgy megy át mindenki a saját csoportjában. 
Ugyanez vonatkozik a délutánra is. Ez a praktikusság- és a gazdaságosság elvét is szolgálja. A 
későbbiek folyamán törvényi változások miatt szükséges lesz döntéseket hozni. Bízom benne, 
hogy idővel minden feltételnek meg tudunk felelni. A konyha működéséről: egy kis konyhával 
indult, ma 270 - 280 főt ellátó konyha, ahol közalkalmazotti munkaviszonyban dolgoznak 
alkalmazottak. Itt gyermekétkeztetés és korlátozott számban vendégétkeztetés folyik. 
Szeretnénk az elvárásoknak megfelelővé tenni a konyha működését. Kitűzött célom, hogy 
minél több zöldségfélét és gyümölcsöt helyi őstermelőktől vásároljunk meg, tehát törekedjünk 
arra, hogy minél kevesebbet utaztassák a portékát, mert ez az árat sok esetben jelentősen tudja 
befolyásolni, illetve amit most szeretnénk elindítani a nyár végén, ősz elején a zöldségek, 
gyümölcsök tartósítását. A régi időkben bevett gyakorlat volt, hogy nem igazán vásároltak 
konzerveket, befőtteket. Igaz azóta az ellátottak létszáma jelentősen emelkedett, viszont úgy 
gondolom, hogy azok a segítő alkalmazottak, akik a konyha működését segítik, képesek 
lesznek ezen feladat ellátására is. Ennek köszönhetően a hozzáadott értéket helyben teremtjük 
meg, ezáltal alacsonyabb költséggel tudjuk előteremteni ezeket a termékeket. Esetleg, ha 
kérdés merül fel, szívesen válaszolok rá. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e esetleg valakinek kérdése a pályázóhoz? Amennyiben nincs, úgy 
kérem, hogy aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért az kézfelnyújtással jelezze. 
 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
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107/2013.(VII.29.) Kt határozat 
Tárgy: Óvodavezetői pályázat elbírálása 
 

H a t á r o z a t 

 

1./ Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-
testület) a tárgyi előterjesztést megtárgyalta és a Zákányszéki Manó-kert Óvoda és Bölcsőde 
óvodavezetői feladatainak ellátásával 2013. augusztus 01. napjától 2018. július 31. napjáig 
terjedő határozott időre Liebhaber Gáborné, 6787 Zákányszék, Lengyel tér 8. szám alatti 
lakost, az intézmény óvodapedagógus munkakörben határozatlan időre kinevezett 
közalkalmazottját bízza meg. 

2./ A Képviselő-testület a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény, 
valamint a közalkalmazottakról szóló 1992. évi XXXIII. törvény végrehajtásáról a 
közoktatási intézményekben 138/1992. (X. 8.) Korm. rendelet figyelembevételével az 
óvodavezető alapilletményét a közalkalmazotti besorolása alapján havi bruttó 221.100Ft-
ban, magasabb vezetői pótlékát havi bruttó 50.000 Ft-ban (pótlékalap 250%-a) állapítja 
meg.  

3./ A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges munkáltatói intézkedések megtételére. 

Felelős: Matuszka Antal polgármester 
Határid ő: azonnal 

 
Határozatról értesül: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
3./ Liebhaber Gáborné pályázó 
4./ Papp Edit vezető-tanácsos 
5./ Irattár 
 
 
 
 
                 
3./ Napirendi pont:  

Óvodai nevelési év indításával kapcsolatos döntések meghozatala 
 Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 (Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 

 
Matuszka Antal polgármester: 
Gratulálunk és sok sikert kívánunk a következő 5 évben. Folytatjuk továbbra is óvodát érintő 
kérdések tárgyalásával. A Zákányszéki Manó-kert Óvoda és Bölcsőde intézményi 
beszámolóját a legutóbbi képviselő-testületi ülésen tárgyalta a testület. A beszámoló 
keretében az óvodavezető azzal a kérelemmel fordult a fenntartóhoz, hogy az óvodában a 
2013/2014-es nevelési évben 3 óvodai csoport működjön egész napos ellátással, illetve 
engedélyezze a maximális csoport létszámhatár túllépését. Mivel az óvodai ellátást érintően 
több jelentős jogszabályi változás történt, ezért az óvodai nevelési év indításához több 
intézkedés is szükségessé vált. Az alapos döntés előkészítés érdekében a testület a mai ülésre 
halasztotta ezek megtárgyalását. 
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A vonatkozó törvényi előírások alapján a fenntartó meghatározza az adott nevelési évben 
indítható óvodai csoportok számát. Az óvodavezető kérelme alapján javasolom, hogy a 
következő nevelési évben is 3 csoport működjön, egész napos ellátással. Az óvodai csoportok 
iskolai osztályok, kollégiumi csoportok minimális, maximális és átlaglétszámát a törvény 4. 
melléklete határozza meg, amely szerint az óvodai csoport maximális létszáma 25 fő lehet. Az 
óvodai csoportra megállapított maximális létszám a nevelési év indításánál a fenntartó 
engedélyével legfeljebb húsz százalékkal átléphető, továbbá függetlenül az indított csoportok 
számától, akkor is, ha a nevelési év során az új gyermek átvétele, felvétele miatt indokolt. A 
nevelési év indításakor az induló óvodai csoportok létszáma várhatóan meghaladja a 
maximális 25 főt, ezért élve a törvény adta lehetőséggel javasolom, hogy a Képviselő-testület 
engedélyezze a létszám túllépését. Ezek lennének az előterjesztés első határozati javaslatára 
vonatkozó információk. Ezután ismerteti az írásban kiadott határozati javaslatot. 
Megkérdezem Liebhaber Gáborné intézményvezetőt kívánja-e esetleg kiegészíteni az 
elhangzottakat? 
 
Liebhaber Gáborné intézményvezető: 
Nem kívánom kiegészíteni, ebben az anyagban minden benne van. 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem merült fel. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Aki az imént ismertetett határozati javaslatban megfogalmazottakkal egyetért az kérem ezt 
kézfelnyújtással jelezze! 
 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
108/2013.(VII.29.) Kt határozat 
Tárgy:   A 2013/2014-es óvodai nevelési évben indítható csoportok számának 

meghatározása, engedély az óvodai csoportok maximális létszámának túllépésére 
 
 

H a t á r o z a t 

 

Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-
testület) a tárgyi előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza: 

1./ A Képviselő-testület a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (a 
továbbiakban: Nkt.) 83. § (2) bekezdés d) pontjában kapott felhatalmazás alapján a 
Zákányszéki Manó-kert Óvoda és Bölcsődében a 2013/2014. nevelési évben egész napos 
ellátással 3 óvodai csoport indítását engedélyezi. 

2./ A Képviselő-testület Nkt. 25. § (7) bekezdésében meghatározottak alapján engedélyezi, 
hogy az intézményben a nevelési év indításakor a maximális csoport létszám a 
jogszabályban meghatározottak alapján túllépésre kerüljön. 

Felelős: Matuszka Antal polgármester 
         Liebhaber Gáborné óvodavezető 
Határid ő: 2013. szeptember 1. 
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Határozatról értesül: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
3./ Liebhaber Gáborné pályázó 
4./ Veres Zoltánné pénzügyi főelőadó 
5./ Irattár 
 
 
 
 
 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Az előterjesztésben található második határozati javaslattal kapcsolatosan néhány 
információ. A vonatkozó törvény meghatározza az óvodapedagógusok, és az 
óvodapedagógusok nevelő munkáját közvetlenül segítők az óvodai feladatellátásban 
résztvevő közalkalmazottak létszámát, amelyek szerint a következő nevelési évben 3 óvodai 
csoportonként 1 fő pedagógiai asszisztens foglalkoztatása kötelezővé válik. Az óvodában 
foglalkoztatottak bértámogatását a Magyarország 2013. évi központi költségvetéséről szóló 
2012. évi CCIV. törvény határozza meg, amellyel a tárgyévet követően el kell számolni. 
Figyelembe véve létszámnövelésre vonatkozó előírásokat, illetve az erre vonatkozó 
intézményi finanszírozást javasolom, hogy az óvodai létszám előirányzat 1 fővel 
növekedjen. Kérem Liebhaber Gáborné intézményvezetőt ismertesse a konkrét részleteket. 
 
Liebhaber Gáborné intézményvezető: 
Szeptember 1-től a finanszírozott létszámot az államkincstár által kiküldött adatlapon 
rögzítették. Ez arról szólt, hogy megkérdezték hány óvodás gyermeket lát el az intézmény és 
a gyermeklétszámból automatikusan kiszámították, hogy hány óvodapedagógusra van 
szükség. Ez alapján 6 óvodapedagógust finanszíroznak majd, eddig öten voltunk. Pár évvel 
ezelőtt mikor egyik kolléganőnk távozott, az ő helyét nem töltöttük be, mert az akkor már 
nálunk, pedagógiai asszisztensként dolgozó új kolléganőnk végezte a felsőfokú 
óvónőképzőt. A munkát így láttuk el, ami úgy gondolom jelentős bérmegtakarítást jelentett a 
fenntartónak. Tehát a korábban pedagógiai asszisztensként dolgozó kolléganő szeptember 1-
el beáll a hatodik óvónői álláshelyre. Emiatt válik szükségessé egy a pedagógiai munkát 
segítő álláshely kialakítása, melyet az állam finanszíroz. 
 
Csóti József László képviselő: 
Ha ez az álláshely megvolt, miért kell most még egyet létrehozni? 
 
Liebhaber Gáborné intézményvezető: 
Igaz, elnézést, rosszul fogalmaztam. A korábban pedagógiai asszisztensként dolgozó 
kolléganő, időközben gyógypedagógiai asszisztens lett, és ebben a minőségben dolgozik. A 
pedagógiai asszisztens álláshely nincs. A gyógypedagógiai megszűnik és egy pedagógiai 
asszisztensi álláshely lesz helyette. 
 
Gárgyán István jegyző: 
Pár nappal ezelőtt módosult a vonatkozó törvény. A finanszírozásban is új szabályok vannak. 
Megnyugtatásképp mondom, hogy a hat óvónő és a most kötelezővé vált pedagógiai 
asszisztens foglalkoztatásának finanszírozása biztosított. Annyiban szigorodott a normatíva 
igénylés, hogy egy bonyolult képlet alapján kiszámítják, hogy hány főt szükséges 
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foglalkoztatni és év végén el kell számolni az államkincstár felé, hogy hogyan használtuk fel 
az erre kapott összeget. 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem merült fel. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Aki az imént ismertetett előterjesztéssel és határozati javaslattal egyetért az kérem ezt 
kézfelnyújtással jelezze! 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
 
109/2013.(VII.29.) Kt határozat 
Tárgy:   A 2013/2014-es óvodai nevelési évben indítható csoportok számának 

meghatározása, engedély az óvodai csoportok maximális létszámának túllépésére 
 
 

H a t á r o z a t 
 
 
Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-
testület) a tárgyi előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza: 

1./ A Képviselő-testület a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (a 
továbbiakban: Nkt.) 2. mellékletében előírt 1 fő pedagógiai asszisztens foglalkoztatásának 
biztosítása végett engedélyezi az intézmény létszám előirányzatának 1 fővel történő 
növelését. 

2./ A Képviselő-testület felkéri az Óvodavezetőt a szükséges munkajogi intézkedések 
megtételére. 

Felelős : Liebhaber Gáborné óvodavezető 
Határid ő: 2013. szeptember 1. 

3./ A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az 1./ pontban foglalt változásokat az 
önkormányzat költségvetéséről szóló helyi rendeletben vezesse át és intézkedjen a 
Képviselő-testület elé terjesztéséről. 

Felelős: Gárgyán István jegyző 
Határid ő: a soron következő költségvetési rendelet módosításakor 

 
Határozatról értesül: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
3./ Liebhaber Gáborné pályázó 
4./ Veres Zoltánné pénzügyi főelőadó 
5./ Irattár 
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Matuszka Antal polgármester: 
Az előterjesztésben van még egy kérdés, amiről döntést kellene hozni a testületnek. Egy 
rendelet előírja, hogy a kötelező (minimális) eszköz- és felszerelési jegyzékben felsorolt 
helyiségekre előírt követelmények teljesülnek, ha az épület megfelel a létesítésére, 
kialakítására vonatkozó nemzeti szabványban rögzített, vagy a nemzeti szabvánnyal azonos, 
továbbá azzal egyenértékű építési és műszaki előírásoknak azzal az eltéréssel, hogy az óvodai 

csoportszoba alapterülete nem lehet kevesebb mint 2,0 m2/fő. A jelenleg ellátott létszám 
mellett kicsi az intézmény alapterülete. Próbáltunk helyben minden lehetőséget feltérképezni, 
de komoly anyagi terheket jelentő beruházás nélkül nem tudjuk megoldani ezt a feladatot. 
Azzal a javaslattal élek a testület felé, hogy próbáljuk a jelenlegi feltételekkel biztosítani 
továbbra is az ellátást remélve, hogy találunk megfelelő pályázati forrást, vagy időközben 
hátha módosul a vonatkozó jogszabály. Szükséges annak megvizsgálása, hogyan lehetne 
minél hatékonyabban és gazdaságosabban teljesíteni az előírtakat, például bölcsődei ellátás, 
vagy egy csoport áthelyezésével, illetve sürgősen meg kell találni az ehhez szükséges 
forrásokat. Tudunk a problémáról és igyekszünk minden tőlünk telhetőt megtenni annak 
megoldása érdekében. A rendelkezésre álló idő is rövid, megfelelő forrásaink sincsenek, a 
probléma áthidalására alkalmas ingatlanainkat, mint például az ifjúsági klub pedig pályázati 
fenntartási kötelezettség terheli. A kiküldött anyagban megismerhették a határozati javaslatot 
is a képviselők. Javaslom, hogy e szerint járjunk el és kérem a Képviselő-testületet, hogy 
hagyja jóvá. 
 
Liebhaber Gáborné intézményvezető: 
Ennek a fontos előírásnak nem tudunk megfelelni. Minden lehetséges megoldást 
végignéztünk, de egyik sem kivitelezhető rövidtávon. A gyermeklétszámhoz van rendelve a 
finanszírozott szakember létszám. A legideálisabb állapot az lenne, ha volna 3 darab, hatvan 
négyzetméteres csoportszobánk a szükséges egyéb helyiségekkel és így az állam által 
finanszírozott alkalmazotti létszám el tudná látni a feladatot. Szép gondolat. 
 
Papp László képviselő: 
Igen. Ez egy új óvoda építésével lenne kivitelezhető. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Nem tudtunk ennél jobb megoldást találni az elmúlt napokban, hetekben. Nem tudjuk milyen 
ellenőrzések várhatók és milyen következményekkel járnak majd. Igyekszünk mielőbb 
megfelelő megoldást találni a problémára. 
 
Kazi Péter alpolgármester: 
A leadott statisztikákban szerepelnek a csoportszobák méretei is ugye? 
 
Liebhaber Gáborné intézményvezető: 
Évtizedek óta szerepel ez az adat a statisztikában. A korábbi szabályozás a jelenleginél 
megengedőbb volt. Az újabban épült óvodákat már lehet, hogy az új irányelvek alapján 
alakították ki. 
 
Kazi Péter alpolgármester: 
Arra céloztam, hogy lehetséges-e az, hogy a normatíva igazítása, csökkentése várható majd az 
új, szigorúbb szabályok miatt? 
 
Liebhaber Gáborné intézményvezető: 
De, sajnos ez lehetséges. Ezért igyekszünk minden lehetséges megoldást felkutatni. 
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Kazi Péter alpolgármester: 
Jelen pillanatban mennyi a szabályosan felvehető gyermeklétszám? 
 
Liebhaber Gáborné intézményvezető: 
Jelenleg 61 gyermek számára tudjuk biztosítani az előírt 2 négyzetmétert. Fölötte van még 
jelenleg 16 fő. Ez még változhat kis mértékben a tanév kezdetéig, illetve utána is. Ha év 
közben tanköteles korú gyermeket nevelő család költözik a településre, kötelező felvenni a 
gyermeket. 2014. szeptember 1-től az eddigi 5 éves kor helyett 3 éves kortól lesz kötelező az 
óvoda. Ez még okozhat problémát. Én úgy gondolom, minden jelentkezőt fel kell, hogy 
vegyünk, mert az itt élők számára alternatívát kell kínálnunk mindenképp, hogy a gyermek 
óvodai elhelyezését az önkormányzat hogyan oldja meg. 
 
Kazi Péter alpolgármester: 
Tehát, ha a plusz létszám normatíváját megvonják az komolyan veszélyezteti az intézmény 
működését. Reméljük erre nem kerül sor. 
 
Gárgyán István jegyző: 
Tájékoztatásul elmondom, hogy a jogszabályi változások átbeszélésére a belső ellenőr 
egyeztetést hívott össze a múlt héten. A jelenleg megtehető lépés a testület részéről, az 
előkészített határozati javaslatban olvasható. A testület, a fenntartó tisztában van a 
problémával és minden tőle telhetőt megtesz a megoldás érdekében a leírtak szerint. A 
nevelési év kezdetéig és természetesen utána is figyeljük a témával kapcsolatosan érkező 
információkat és szükség esetén meg kell tenni a megfelelő intézkedéseket. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Egyrészről örülnünk kell, hogy gyarapszik a gyermekek létszáma, mégis ez okoz most 
problémát. 
 
Sas Györgyné képviselő: 
Ha őszinték akarunk lenni, valóban jó lenne az a gyerekenként előírt 2 négyzetméter hely. 
 
Kazi Péter alpolgármester: 
Ezzel egyetértek. Viszont, ha nincs, attól még biztosítanunk kell a jelenlegi feltételekkel is az 
ellátást. 
 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban egyéb kérdés, hozzászólás nem merült fel. 
 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Aki az imént ismertetett előterjesztéssel és határozati javaslattal egyetért az kérem ezt 
kézfelnyújtással jelezze! 
 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
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110/2013.(VII.29.) Kt határozat 
Tárgy:   A Zákányszéki Manó-kert Óvoda és Bölcsőde alapterületének bővítése 
 

H a t á r o z a t 
 
Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-
testület) a tárgyi előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza: 

1./ A Képviselő-testület - a nevelési-oktatási intézmények működéséről és a köznevelési 
intézmények névhasználatáról szóló 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendeletben az óvodai 

csoportszoba alapterületére előírt 2,0 m2/fő biztosításának érdekében – haladéktalanul 
szükségesnek tartja az óvoda és bölcsődei feladatellátás helyéül szolgáló épület és 
helyiségeinek vizsgálatát, az alapterület bővítéséhez szükséges intézkedések megtételét. 

2./ A Képviselő-testület megállapítja, hogy az Önkormányzat jelentős forráshiánnyal 
küszködik, amely jelenleg nem teszi lehetővé nagyobb beruházás megvalósítását. 

3./ A Képviselő-testület megbízza a Polgármestert és az Óvodavezetőt a lehetséges csoport 
elhelyezések, illetve az óvodai épület bővítésének vizsgálatával, figyelembe véve a 
pályázati lehetőségeket is. 

Felelős :  Matuszka Antal polgármester  
Liebhaber Gáborné óvodavezető 

Határid ő: folyamatosan, legkésőbb 2014. szeptember 1-ig 
 
Határozatról értesül: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
3./ Liebhaber Gáborné pályázó 
4./ Veres Zoltánné pénzügyi főelőadó 
5./ Irattár 
 
 
 
 
 
 
4./ Napirendi pont:  

Döntés Homokhát Eurointegráció Nonprofit Közhasznú Kft-ben lévő 
önkormányzati üzletrész eladásáról 

 Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 (Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 

 
Matuszka Antal polgármester: 
Több szervezet működik Mórahalmon, melyeknek tagjai a környező települések 
önkormányzatai, többek között ez a Kft. is, azonban ennek létjogosultsága lassan 
megkérdőjelezhető, mivel az önkormányzatok és vállalkozások számára kiírt pályázatokon 
sem tud részt venni. Önkormányzatunk üzletrésze 60 e Ft és ennek visszavásárlásáról, 
visszaadásáról van szó ebben a javaslatban. 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem merült fel. 
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Matuszka Antal polgármester: 
Aki az imént ismertetett előterjesztéssel és határozati javaslattal egyetért az kérem ezt 
kézfelnyújtással jelezze! 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
 
111/2013.(VII.29.) Kt határozat 
Tárgy:   Homokhát Eurointegráció Nonprofit Közhasznú Kft.-ben meglévő önkormányzati 

üzletrész eladása 
 

H a t á r o z a t 
 
1./ Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-

testület) a tárgyi előterjesztést megtárgyalta és a Homokhát Eurointegráció Nonprofit 
Közhasznú Kft.-ben (továbbiakban: Vevő) meglévő üzletrészét a Vevő részére névértéken, 
azaz 60.000 Ft megfizetése ellenében eladja az előterjesztés mellékletét képező üzletrész 
átruházási szerződés szerint. 

 
2./ A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az üzletrész átruházási szerződés aláírására 

és a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Felelős: Matuszka Antal polgármester 
Határid ő: azonnal 
 
Határozatról értesül: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
3./ Veres Zoltánné pénzügyi főelőadó 
4./ Homokhát Eurointegráció Nonprofit Közhasznú Kft. 
5./ Irattár 
 
 
 
 
 
5./ Napirendi pont: Előterjesztések 

 
5.1/ HKTT TP-1-2013 pályázatához önrész biztosítása  
 Előadó: Matuszka Antal polgármester 
(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 

 
Matuszka Antal polgármester: 
Önrész biztosítása egy pályázathoz, amelyet a többcélú társulás fog benyújtani. A 
Vidékfejlesztési Minisztérium az alföldi tanyák, valamint tanyás térségek megőrzése és 
fejlesztése érdekében pályázati felhívást tett közzé.  
 
Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a tanyagondnoki szolgálatok 
feladat ellátását átadta Homokháti Kistérség Többcélú Társulásának, így a többcélú társulás 
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szeretne pályázni. A 10 % önerő biztosítása szükséges a pályázat benyújtásához, ezt az 
önkormányzatnak kellene finanszírozni. Én a Képviselő-testületre bízom ennek a kérdésnek 
az eldöntését. Át kell gondolni, hogy a jelenlegi pénzügyi helyzetben milyen beruházásokat, 
pályázatokat tud támogatni az önkormányzat. Eszközbeszerzés, mobil garázs beszerzés és 
szűrővizsgálat is megvalósulhat a pályázatnak köszönhetően. A pályázat keretein belül 
beszerzésre kerülő eszközök egy része egyébként is beszerzésre kerülne, a mobil garázsok 
pedig a gépjárművek biztonságos elhelyezését és az állagmegóvást szolgálhatják. 
 
Tarsoly Edéné intézményvezető: 
Tulajdonképpen ez a tavaly megnyert pályázathoz szervesen illeszkedő tanyagondnoki 
szolgálat fejlesztést lehetővé tevő fejlesztés. Korábban nyertük a Dacia Duster gépkocsit és 
különböző eszközöket. A jelenlegi pályázatban maximum 2 mó Ft-ra lehet pályázni 10%-os 
önerő vállalása mellett. Két különböző szegmens együttes pályázása előnyt jelent, tehát 
bizonyos tárgyi eszközök beszerzése és egészségügyi szűrővizsgálat lebonyolítása. Az 
eszközbeszerzésnél olyan dolgokat tervezünk a projektbe, melyek beszerzése egyébként is 
rövid távon esedékes lenne, a szűrővizsgálat lebonyolítása pedig mindenképp hasznos, nem 
csak azért mert előnyt jelent a pályázat elbírálásánál. A gépkocsik állapotának, állagának 
megőrzése miatt szükséges lehet mobil garázsok beszerzése is, hogy ne a szabad ég alatt 
álljanak a járművek egész évben. Ezek a gépjárművek fokozott igénybevételnek vannak 
kitéve ezért mindenképp fontos a karbantartásuk és megóvásuk. Szeretném kérni a Képviselő-
testület támogatását a pályázat benyújtásához az önrész biztosításával. 
 
Kazi Péter képviselő: 
Azt, hogy a költségvetésből mennyi pénzt tudunk biztosítani a pénzügyes kollégák látják. 
Részemről a garázsok ötletét maximálisan támogatnám. Viszonylag jó állapotban lévő 
gépjárműveink vannak, jó lenne ezt az állapotot minél tovább megőrizni. Az egyéb eszközök 
beszerzése biztosan átgondolt, szakmailag alátámasztott. A szűrővizsgálatok betervezése, ha 
segíti a pályázat pozitív elbírálását, akkor mindenképp érdemes ezt is belevenni. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
A garázsok megvásárlását mindenképp támogatom én is. Természetesen az intézményre lesz 
bízva az összeg felhasználása, az önkormányzat csak az önerőt biztosítja ahhoz, annyi 
kérésem azért lenne, hogy vizsgálják meg a szűrővizsgálatok lebonyolítása megoldható-e 
esetleg helyi vállalkozó, helyi háziorvos bevonásával. Az elhangzottak alapján az 
eszközbeszerzést, mobil garázs vásárlást és a szűrővizsgálatok megvalósítását is támogatom. 
Javaslom, hogy a testület biztosítsa a határozati javaslatban megfogalmazottak szerint a 
pályázat benyújtását az önerő biztosításával. 
 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, egyéb hozzászólás nem merült fel. 
 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Aki az imént ismertetett előterjesztéssel és határozati javaslattal egyetért az kérem ezt 
kézfelnyújtással jelezze! 
 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
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112/2013.(VII.29.) Kt. határozat 
Tárgy:  Homokháti Kistérség Többcélú Társulása  TP-1-2013 pályázatához önrész biztosítása 
 

H a t á r o z a t 
 
 
Zákányszék Község Önkormányzat Képviselő-testülete támogatja a Homokháti Kistérség 
Többcélú Társulása pályázatának benyújtását a Vidékfejlesztési Minisztérium TP-1-2013 
felhívására. A pályázat célja: tanyagondnoki szolgálatok fejlesztése.  
 
Képviselő-testület a 1.961.264,-Ft összértékű pályázathoz a 196.126,-Ft értékű önerőt 
Zákányszék Község Önkormányzatának 2013. évi költségvetési rendeletében a Homokháti 
Kistérség Többcélú Társulásának átadott pénzeszközként biztosítja. 
 
Határid ő: nyertes pályázat esetén 
Felelős:   Matuszka Antal polgármester 
 
Err ől értesítést kap: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
3./ Veres Zoltánné pénzügyi előadó 
 
 
 
 
 

5.2/ Víziközmű vagyon tulajdonjogának térítésmentes átruházásáról szóló 
megállapodás elfogadása 

 Előadó: Matuszka Antal polgármester 
(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 

 
Matuszka Antal polgármester: 
Frissen érkezett anyagról van szó. Tulajdonképpen az Alföldvíz Zrt-hez való csatlakozással 
kapcsolatos döntésről van szó. Nem kívánom az írásos előterjesztést kiegészíteni. Törvényi 
előírás teljesítéséről van szó. Van-e esetleg kérdés a témával kapcsolatosan. Amennyiben 
nincs, úgy kérem aki az írásban kiadott előterjesztéssel egyet ért az kézfelnyújtással jelezze 
ezt! 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
113/2013.(VII.29.) Kt. határozat 
Tárgy:  Víziközmű vagyon tulajdonjogának térítésmentes átruházásáról szóló megállapodás 

elfogadása 
 

H a t á r o z a t 
 
1. Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-
testület) a tárgybeli előterjesztést megtárgyalta, és az önkormányzat tulajdonában lévő 
víziközmű vagyonon a Térségi Vízmű-üzemeltetési Intézmény által végzett beruházási és 
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értéknövelő felújítási munkák tulajdonjogának térítésmentes átruházásával egyetért, az ezzel 
kapcsolatos megállapodást elfogadja.  
 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a térítésmentes átruházásáról 
szóló megállapodást írja alá, és gondoskodjon a térítésmentesen átvett vagyon önkormányzati 
nyilvántartásba vételéről.  
 
Határid ő:   azonnal 
Felelős:   polgármester, jegyző 
 
Err ől értesítést kap: 
1. Matuszka Antal polgármester 
2. Gárgyán István jegyző 
3. Térségi Vízmű-üzemeltetési Intézmény (6782 Mórahalom, Kölcsey u. 2.) 
4. Veres Zoltánné pénzügyi főelőadó 
 
 
 
 
 

5.3/ Zákányszék Község Önkormányzata tulajdonában lévő ipari és ivóvíz 
közmű rendszer, valamint a szennyvízközmű rendszer vagyonának 
értékeléséről készített közművagyon-értékelési szakvélemények 
elfogadása 

 Előadó: Matuszka Antal polgármester 
(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 

 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Szintén törvényi előírás. A víziközmű üzemeltetést nem a Térségi Vízmű Kft. látja majd el 
2014-től, hanem az Alföldvíz Zrt., annak köszönhetően, hogy törvényi előírás szerint ezt meg 
kellett tenni és döntött is már erről a testület. Az önkormányzat tulajdonát képezik az ezt 
kiszolgáló vagyonelemek. Az ebből származó jövedelemre idáig volt rálátásunk az eddigi 
üzemeltető TVI Kft.-ben lévő üzletrészünknek köszönhetően és jól látható volt az összegek 
felhasználása. A közművagyon-értékelési szakvélemény a fent nevezett törvény értelmében 
kötelező az új üzemeltetői engedély kiadásához az üzemeltető váltásakor. A vagyonértékelés 
elkészítését megelőzően a megbízók részletes műszaki- és gazdasági információkkal látták el 
a megbízottakat, többek között műszaki dokumentációkat, vízjogi engedélyeket adtak át 
részükre, és lehetővé tették a látható és kitakart vagyonelemek szemléjét is. A 
vagyonértékelés a vagyonértékelés fordulónapján – 2013.07.19-i értékelési napon - 
rendelkezésre álló, a szakvéleményben szereplő adatok, információk alapján készült el. 
 
Csóti József László képviselő: 
Úgy gondolom ezek ismeretében teljesen feleslegesen emeltünk vízdíjat az utóbbi időben, 
végül úgyis más zsebében köt ki ez az összeg. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Ez csak részben igaz. A vízdíjak is hatósági árasak lesznek. Valószínűleg nem lesz olcsóbb, 
mint idáig. A szennyvízberuházáshoz kapcsolódó hitel törlesztésénél is számoltunk a befolyó 
összeggel, de szerencsére idáig nem kellett megnyitnunk ez a hitelt a projekt biztosításához. 
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Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, egyéb hozzászólás nem merült fel. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Aki az imént ismertetett előterjesztéssel és határozati javaslattal egyetért az kérem ezt 
kézfelnyújtással jelezze! 
 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
114/2013.(VII.29.) Kt. határozat 
Tárgy:  Zákányszék Község Önkormányzata tulajdonában lévő ipari és ivóvíz közmű 

rendszer, valamint a szennyvízközmű rendszer vagyonának értékeléséről készített 
közművagyon-értékelési szakvélemények elfogadása 

 
H a t á r o z a t 

 
1. Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a tárgybeli előterjesztést 
megtárgyalta, és az önkormányzat tulajdonában lévő ipari és ivóvíz közmű rendszer 
vagyonának értékeléséről az Ecoeline Kft. megbízott által készített közművagyon-értékelési 
szakvéleményt a melléklet szerint elfogadja.  
 
Határid ő:   azonnal 
Felelős:   polgármester, jegyző 
 
Err ől értesítést kap: 
1. Matuszka Antal polgármester 
2. Gárgyán István jegyző 
 
 
 
 
 

5.4/ Helyiségbérleti szerződés megkötése a Magyar Pünkösdi Egyház 
Országos Cigánymissziójával 

 Előadó: Matuszka Antal polgármester 
(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 

 
Matuszka Antal polgármester: 
A Magyar Pünkösdi Egyház Országos Cigánymissziójának helyi gyülekezete vasárnaponként 
igénybe vette az Önkormányzat működtetésében lévő Sportcsarnokot, ahol 20-30 fő egyházi 
összejövetelt tartott. Eddig alkalmankénti bérletre került sor. A képviselő-testület előtt is ismert a 
külföldi vendégmunkások körül kialakult problémakör. A gyülekezet tagjai többnyire a 
Romániából betelepült romákból kerülnek ki. Az Önkormányzatot bírálatok érték amiatt, hogy 
helyet ad ennek a gyülekezetnek, felmerült annak a lehetősége is, hogy ne kerüljön kiadásra a 
Sportcsarnok helyisége. A gyülekezet helyi vezetőjével Peter Pavel Nataniellel történő 
egyeztetések alapján a gyülekezet tevékenysége alaposabb megismerésre került. A vezető kérte, 
hogy továbbra is használhassanak valamilyen önkormányzati helyiséget, mivel a tevékenységük 
hasznos, a velük való együttműködés inkább segíti az itt lakó és munkát vállaló romákkal 
kapcsolatos problémák megoldását. A kiküldött anyagban megismerhették Peter Pál kérelmét és a 
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határozati javaslatot. Én a Képviselő-testületre bízom, hogy biztosítsunk-e helyet a kérelmezők 
számára. A környező települések polgármestereivel konzultálva kiderült, hogy ez a kérdés 
mindenhol felmerült, csak nem igazán foglalkoztak a kérdéssel. Most, hogy rákérdeztem változó a 
visszajelzés. Előfordulnak roma csoportosulások a misszión belül, azonban semmilyen negatív 
dolgot nem tettek a településen, sőt a problémásabb személyeket is jó irányba terelték. Ez jött 
vissza Üllésről, Ruzsáról, Bordányból, ahol jelképes összegért biztosítanak helyet számukra. Én 
kérdezném a Képviselő-testületet, mit javasol? 
 
Csóti József László képviselő: 
Bejegyzett egyházról van szó? 
 
Sas Györgyné képviselő: 
Igen. Szerepel a bejegyzett egyházak között a Pünkösdi egyház. 
 
Kazi Péter képviselő: 
Az biztos, hogy vallásgyakorlásukban nem korlátozhatjuk őket. 
 
Adamik István képviselő: 
Javaslom, hogy egy helyet jelöljünk ki erre a célra, ahogy a határozati javaslatban meg is van 
fogalmazva. Az ifjúsági klub épületében meghatározott időben vehessék igénybe. 
 
Papp László képviselő: 
Kicsit visszás a dolog, mivel rendészeti szerv üzemeltetésében veszünk részt, most meg teret 
adunk egy csoportosulásnak. Bár elképzelhető, hogy valóban pozitív hatással van akár a 
problémás személyekre is ez a gyülekezet. Ahogy tudom nagyrészt román állampolgárok 
járnak oda. 
 
Liebhaber Gáborné intézményvezető: 
Nem biztos, hogy így van. Zömében magyar állampolgárokról lehet szó. A honosítási eljárás 
után elég sokan kapták meg mostanában az állampolgárságot, például a gyülekezetvezető és 
családja biztosan, valamint zákányszéki lakosok és környékbeliekről is tudok akik részt 
vesznek a gyülekezetben. 
 
Fodor János képviselő: 
Mi történik akkor, ha első körben nem adunk helyet a gyülekezetnek? 
 
Liebhaber Gáborné intézményvezető: 
Az valószínűleg hátrányos megkülönböztetés lenne. 
 
Sas Györgyné képviselő: 
Ez is egy vallás. A hitéletet tanítja a közösségnek. Bérleti díj ellenében nekik is meg kell adni 
a lehetőséget. 
 
Gárgyán István jegyző: 
Egy olyan helyiséget, amit a szabályok alapján bárki kibérelhet, nem mondhatjuk, hogy nem 
adjuk oda. 
 
Kazi Péter alpolgármester: 
Lehet, hogy rosszul látom, de valószínűleg akik Istentiszteletre összegyűlnek, nem azok 
lesznek akiktől félnünk kell. Meghatározott feltételekkel talán jó is, ha állandó helyen tartják 
ezeket a programokat. 
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Az előterjesztéssel kapcsolatban egyéb kérdés, hozzászólás nem merült fel. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Aki az imént ismertetett előterjesztéssel és határozati javaslattal egyetért az kérem ezt 
kézfelnyújtással jelezze! 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
115/2013.(VII.29.) Kt. határozat 
Tárgy:  Helyiségbérleti szerződés megkötése a Magyar Pünkösdi Egyház Országos  
 Cigánymissziójával 

H a t á r o z a t 

Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-
testület) a tárgyi előterjesztést megtárgyalta és a következő határozatot hozza:  

1./ A Képviselő-testület az Önkormányzat tulajdonában lévő Ifjúsági Klubot (Zákányszék 
József Attila utca 31. szám) 2013. augusztus 01-től határozatlan időre bérbe adja a Magyar 
Pünkösdi Egyház Országos Cigánymissziója (5630 Békés, Petőfi u. 56.) helyi gyülekezetének 
(képviseli: Peter Pavel Nataniel) a vasárnaponkénti összejövetelekre.  

2./ A Képviselő-testület a helyiség használatáért az alábbi bérleti díjat határozza meg:  

3000 Ft/alkalom, amely legfeljebb 3 órás igénybevételre jogosít. Ezt meghaladó időtartamra 
minden megkezdett óra után a bérlőnek további 1000 Ft bérleti díjat kell megfizetni. A fűtési 
időszakban történő igénybevétel idején óránként további 300 Ft-ot kell fizetni tekintettel a 
fűtési költségekre. 

3./ A Képviselő-testület megbízza Matuszka Antal polgármestert, hogy a bérleti szerződést 
aláírja. 

Felelős: Matuszka Antal polgármester 
Határid ő: azonnal 

 
Határozatról értesül: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
3./ Papp Edit vezető-tanácsos 
4./ Irattár 
 
 
 
 
 
 
Adamik István képviselő: 
Olvastam nemrégiben egy újságcikket, hogy egy szomszédos településen rendeletet alkottak 
azzal kapcsolatosan, hogy kitiltják a 10 tonnánál nehezebb gépjárműveket. Érdemes lenne 
elgondolkozni ezen. Szeretném megkérni a jegyző urat, nézzen már utána ennek a kérdésnek. 
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Csóti József László képviselő: 
Én csak a Ruzsa felőli bekötőút siralmas állapotára szeretném felhívni a figyelmet. Több 
sérült autóról tudok. Az is elképzelhető, hogy előbb utóbb nálunk jelentkeznek kártérítésért. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
A következő hónapokban javításra kell, hogy kerüljenek ezek az úthibák. Többen jelezték már 
a problémát. 
 
Fodor János képviselő: 
Annyit szeretnék csak jelezni, hogy a volt TSZ udvarban működő cég kamionjai reggel fél 4 
és 6 óra között komoly zajjal közlekednek a településen keresztül. A zaj mellett a rázkódás is 
komoly problémát okoz. Az ablakok is remegnek ebben az időszakban a környező házaknál. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Megvizsgáljuk a problémák kezelési lehetőségeit. Tájékoztatom a testületet, hogy egy 
küldöttség indul testvértelepülésünkre Borszékre. A citerazenekar is elkíséri a küldöttséget és 
fellép a programon. Amikor visszaérünk tartunk majd egy falunappal kapcsolatos 
megbeszélést. Ennek időpontjával kapcsolatosan értesítünk minden érintettet. 
 
 
 
 
Mivel több előterjesztés és közérdekű bejelentés nem volt, megköszönte a megjelenést, és a 
rendkívüli ülést bezárta. 
 
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 

Matuszka Antal        Gárgyán István 
            polgármester                jegyző 
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önkormányzati üzletrész eladása         12 
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114/2013.(VII.29.) Kt. hat. Zákányszék Község Önkormányzata tulajdonában lévő ipari és 

ivóvíz közmű rendszer, valamint a szennyvízközmű rendszer 
vagyonának értékeléséről készített közművagyon-értékelési 
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